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Danescu (ARB): Industria bancara este si finantatorul României, nu doar ofera

credite ca sa faca profit

Industria bancara nu este una care doar ofera credite ca sa faca profit, ci este si finantatorul României, a

afirmat, vineri, într-o dezbatere de specialitate, presedintele executiv al Asociatiei Române a Bancilor

(ARB), Florin Danescu.

 

"Industria bancara nu e obisnuita sa fie laudata si asta este o problema, pentru ca industria bancara nu este doar o

industrie care ofera credite ca sa faca profit. Industria bancara este si finantatorul României. Daca privim asa,

dintr-odata perceptia despre cineva care da credit ca sa faca profit se schimba masiv. Poate ca ar trebui sa ne dam

seama ca aceasta industrie care finanteaza o tara, daca este atacata inclusiv prin fake news, perceptii,

implementarea de perceptii false, de crearea constanta de teorii ale conspiratiei extrem de eficiente, în rest poate ca

principalele surse strategice trebuie sa includa si finantarea. Mi se pare logic, pentru ca niciun proiect nu

functioneaza fara finantare. Unul din riscurile principale pe care le-am confruntat pâna acum cu vârf si îndesat si le

vom confrunta si în viitor, din perspectiva industriei bancare, se refera la reputatia de care se vorbea mai devreme,

la imaginea pe care o aduc în discutie si la felul în care poate de la est, mai putin de la vest, ar fi foarte eficient sa

creeze o ruptura de încredere puternica între public, societate, economie si finantator. Cred ca este ultra-eficient,

din perspectiva asta neagra, sa creezi aceasta neîncredere, pentru ca daca tot vorbim de teoria asta constanta,

despre faptul ca am fi o colonie ca tara a altora, abia atunci am deveni o colonie, în momentul în care nu mai ai

finantare. Oricum, vorbim de o situatie în care România se plaseaza, din pacate, la coada plutonului în Europa din

perspectiva intermedierii financiare, adica putina creditare raportata la Produsul Intern Brut", a declarat Danescu.

 

În viziunea presedintelui ARB, în prezent exista o preocupare la nivelul mass-media de a aduce în prim-plan

profitul înregistrat de industria bancara.

 

"Exista o preocupare la nivelul media, nu generalizez, în a aduce în discutie, de exemplu, profitul industriei

bancare, uitându-se ca profitul industriei bancare a crescut fata de anul trecut cu doua cifre, sub 20%. Deci, o

crestere care în context normal nu ar fi atras atentia nimanui, dorindu-se sa se ia în discutie cresterea profitului din

industria energetica. Punerea în paralel a acestor evolutii nu face decât sa puna industria bancara într-un context cu

care suntem obisnuiti: sa fim întotdeauna atenti la ce urmeaza, la ce perceptie se creeaza si la alterarea oricarui

plan de dezvoltare pe viitor", a mentionat seful ARB.

 

Mediul financiar-bancar si de afaceri din România au discutat, vineri, în cadrul dezbaterii cu titlul "Learned

Lessons in Crises Times A Global Puzzle", despre cele mai importante evenimente economice ale anului. 
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